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HEJ, HAJ, BRIGADE...
Iz prenekaterega grla otožno, 

pa vendarle ponosno je zadnjič 
v tem letu pod Bohorjem zado
nela pesem Kozaračko kolo. Bri
gadirji, občani in mnogi gostje 
so v strnjeni koloni prepletenih 
rok zapeli: »Druže Tito, mi ti 
se kunemo, da sa tvoga puta ne 
skrenemo ...« in s tem izrazili 
misli nas vseh, da smo ponovno 
izpolnili del obljube, ki smo jo 
dali tovarišu Titu ob njegovem 
obisku na otvoritvi Zvezne mla
dinske delovne akcije »Kozjan
sko 74«.

To je le eden izmed prizorov 
prireditve svečanega zaključka 
Zvezne mladinske delovne akcije 
»Kozjansko 79«, ki je bila v ne
deljo, 9. 9. 1979, v naselju MDB 
»Jože Perčič« v Šentvidu pri 
Planini.

V lepem sončnem vremenu se 
je na svečano okrašenem pro
storu poleg brigadirjev zbralo 
mnogo občanov in gostov, med 
njimi predsednik Skupščine SR 
Slovenije tovariš Milan Kučan, 
pomočnik zveznega sekretarja za 
ljudsko obrambo general pol
kovnik Dane Petkovški, pred
sednik Ustavnega sodišča SRS 
dr. Jože Brilej, predsednik RK 
ZSMS Boris Baudek in mnogi 
drugi, ki so s svojo prisotnostjo 
potrdili pomen in sloves, ki ga 
ima ta mladinska delovna akci
ja in celotno prostovoljno delo 
mladih, tako v naši občini kot 
v širšem slovenskem in jugoslo
vanskem prostoru. To so potr
dili tudi vsi govorniki, med nji
mi predsednik OK SZDL Šentjur 
tovariš Mirko Čander im slavno
stni govornik, izvršni sekretar 
predsedstva CK ZKS Emil Rojc. 
Potem, ko je komandant akcije 
Ludvik Martinčič podal kratko 
oceno o poteku akcije, o tem ob- 
širnejev naslednji številki je sle
dil prisrčen kulturni program. 
V njem so brigadirji v jezikih 
narodov in narodnosti Jugosla
vije s pesmijo in besedo prika
zali svojo ustvarjalnost na letoš
nji akciji, svoja hotenja in vizi
jo bodočnosti in ga zaključili na 
simboličen način s pesmijo Ra
čunajte na nas. Po programu, ki 
je navduših vse prisotne, sta se 
brigadirjem in vodstvu akcije v 
imenu šentjurske in šmarske ob
čine zahvalila oba predsednika 
skupščin Stanko Lesnik in Dar
ko Bizjak. Vsem sodelujočim 
brigadam in vodstvu akcije sta 
podelila posebna občinska priz
nanja.

Preden je predsednik Republi
ške konference ZSMS Boris Ba
udek uradno oznanil, da je akci

ja zaključena, to pa je simboli
ziralo spuščanje zastave in petje 
himne vseh prisotnih, se je vsem 
zahvalil in člane sekretariata ak
cije po sklepu RK ZSMS pro
glasil za udarnike. V pozdrav
nem pismu tovarišu Titu, ki je 
bilo prebrano na samem zaključ
ku, so brigadirji zapisali, da v 
svojem imenu in v imenu vseh 
delovnih ljudi in občanov šent
jurske in smarske občine sporo
čajo, da so v celoti izpolniM vse 
sprejete naloge in da mu želijo 
uspešno pot na njegovi novi mi
siji miru v Havano in srečno vr
nitev domov.

Tako je za nami še ena uspeš
no izvedena zvezna mladinska 
delovna akcija, akcija, ki je naj
starejša med vsemi slovenskimi, 
akcija, za katero lahko danes s 
ponosom povemo, da je po svoji 
vsebini in značaju presegla vsa 
pričakovanja. To je akcija, na 
kateri vedno iščemo nove vse
binske in organizacijske pristo
pe, ki so kažipot ostalim sloven
skim akcijam. Vedno se sprašu
jemo, kaj je tisto, zaradi česar 
vsako leto mladi iz vse Jugosla
vije radi prihajajo prav na Koz
jansko, čeprav tu ni najboljših 
pogojev za delo in življenje gle
de na ostale akcije. Danes vemo 
zagotovo, da je to njena vsebina, 
da je to enotna želja mladih, da 
nam pomagajo, da se učijo, spo
znavajo, usposabljajo in čutijo 
odprtost src, tako lastnih koz
janskemu človeku. To pa so tu
di osnovni elementi in vodila 
vseh naših programov, ki jih 
vsako leto uresničujemo na Zve
zni mladinski delovni akciji »Ko
zjansko«.

Ni skrivnost, da smo vse to 
dosegli zahvaljujoč mnogim po
sameznikom, organizacijam in 
drugim dejavnikom, še zlasti 
družbenopolitičnim organizaci
jam, predvsem pa skupnemu 
spoznanju, da mladinsko prosto
voljno delo ni samo delo na tra
si, temveč mnogo več, da je to 
šola samoupravljanja mladih 
ljudi. To ni samo parola, tem
več resnica, kar nam dokazuje 
vsa dosedanja prehojena pot. Na 
sto tisoč mladah se je v nekaj 
več kot treh desetletjih gradit
ve nove družbe prav na delovnih 
akcijah po vsej Jugoslaviji obo
gatilo z največjimi vrednotami, 
ki lahko plemenitijo graditelja 
socialistične samoupravne druž
be — s tovarištvom, bratstvom 
in enotnostjo, z ljubeznijo do 
domovine.

Vse to, vsi doseženi rezultati, 
ugled naše akcije, obljuba, ki

smo jo dali tovarišu Titu, pa 
obvezuje vse nas, slehernega de
lovnega človeka in občana naše 
družbenopolitične Skupnosti, da 
s svojim delom in aktivnostjo 
ustvarimo pogoje še za boljše 
dalo in počutje mladih, ki se 
bodo tudi v prihodnjih letih u- 
deleževali ZMDA »Kozjansko« in 
za njeno uspešno izvedbo. Vodi
lo pri tem pa naj bodo besede, 
ki jih je tovariš Tito naslovil 
odboru za proslavo 30-letnice 
MDA v Brčkem (citat): »Želim, 
da bi Zveza socialistične mladi
ne in druge družbenopolitične 
organizacije ustvarile možnosti,

da bi v prihodnje delovne akci
je zajele čim večje število mla
dih. Očitno je, da je zanimanje 
mladih za delovne akcije ogrom
no in velika škoda bi bila, ko 
ne bi omogočili sodelovanja 
vsem, ki to ždijo. Na mladinske 
delovne akcije se ne sme gledati 
samo s stališča materialnih učin
kov, marveč je treba imeti vse
lej pred očmi njihov vsestran
ski in neprecenljiv pomen za 
mlado generacijo in našo deželo 
v celoti.«

Miran Koren

Vrnitev MDB 
„ M ilo š  Z id a n š e k "

4. avgusta se je iz MDA »Slovenske gorice 79« iz Dornave pri 
Ptuju vrnila MDB »Miloš Zidanšek«. Na akciji je sodelovala v tretji 
izmeni. Brigada je delala na izkopu primarnega vodovoda v Dorna
vi. Vodovodni jarek, ki ga je brigada kopala, je bil globok cca 1,80 
m. Poseben problem pri kopanju jarkov je bila zelo sipka zemlja, 
zato je bilo treba kopati steno jarka pod nizkim kotom, da je bila 
odstranjena nevarnost zasipa jarka. Brigada je bila petkrat udarna. 
Dobila je udamištvo prve in druge dekade in udamištvo prvega in 
drugega udarnega dne. Za zelo dobre rezultate je dobila tudi izred
no udamištvo. Brigada pa je bila aktivna tudi na področju interes
nih dejavnosti. Brigadirji so po želji opravljali izpit iz prve pomo
či, cestno-prometnih predpisov, foto tečaj in E tečaj za radioama
terje. 13 brigadirjev pa je obiskovalo politično šolo Edvard Kardelj. 
Ob tem smo izdali tudi tri biltene in precej stenskih časopisov. Za 
kulturo smo delno skrbeli sami, gostovali pa so tudi nekateri umet
niki. Brigada je sama pripravila predavanja: KS kot interesna skup
nost in vloga DPO v njej. Imeli smo tudi tekmovanja v malem no
gometu, košarki, rokometu in odbojki, tako znotraj akcije kakor 
tudi proti zunanjim ekipam. Imeli smo tudi tekmovanje v strelja 
nju ter igrali simultanko. Prav zaradi te svoje dejavnosti smo dobili 
v prvi dekadi priznanje za družbene aktivnosti, v drugi dekadi pa 
pohvalo. V brigadi sta delovala tud aktiva ZK in ZSMS.

Brigada je dostojno zastopala našo OK ZSMS, saj je upravi
čila svoj namen.

Edvard Peperko



Začetek novega šolskega
leta na osnovni šoli Franja Mal- 
gaja Šentjur

Po dveh mesecih brezskrbnih 
počitnic so se mladim šolarjem 
ponovno odprta šolska vrata. Šo
la jim bo prekinila breskrbno 
življenje z novimi obveznostmi 
v učno-vzgoj nem procesu, inte
resnih dejavnostih in drugem 
šolskem delu.

Počitniško življenje se je za 
teden dni skrajšalo tistim učen
cem, ki so zaradi slabih učnih

uspehov v preteklem šolskem 
letu morali obvezno obiskovati 
dopolnilni pouk ali se priprav
ljati na popravni izpit.

Priprave učiteljev na učno- 
vzgojno delo v novem šolskem 
letu so se že začele z 20. avgu
stom, s strokovnimi aktivi, u- 
sklajevanjem učnih načrtov, do
polnilnim poukom in drugimi 
dejavnostmi. Učno-vzgojno delo 
v novem šolskem letu smo za
črtali v skladu z vzgojno-izobra- 
ževalnimi smotri osnovne šole.

V začetku šolskega leta smo 
sprejeli 111 novincev, tako je 
število porastlo na centralni šoli 
na 879 in na podružnicah Kalob- 
je in Blagovna na 72, skupno na 
951 učencev. V organizacijskem 
pogledu so se tako pojavile te
žave s šolskim prostorom, saj

so na centralni šoli v Šentjurju 
trije oddelki več, kar nas je pri
sililo, da smo do maksimuma iz
koristili prostore stare šole (a- 
daptirane prostore bivše telova
dnice), en oddelek pa je že mo
ral preiti na dvoizmenski pouk. 
Prostorska stiska nam tudi one
mogoča kvalitetnoje organizirati 
dva oddelka podaljšanega biva
nja, tako da ti oddelki gostujejo

po končanem pouku v prvih raz
redih.

Zaradi prostorskih problemov 
in precejšnjega letnega prirast
ka šoloobveznih otrok v Šent
jurju bomo morali obvezno na
črtovati v naslednjem srednje
ročnem obdobju 1981-85 novo 
šolo na lokaciji, ki bi sprejela 
učence južno od železnice (Hru- 
ševec, Nova vas, Čmolica, Ja
kob ...). Naslednji problem v 
zvezi s šolskim prostorom je ne
ustrezna kuhinja, ki v takšnih 
pogojih kot deluje ne more kva
litetno pokriti vseh potreb. Dnev
no je treba namreč pripraviti 
okoli 900 malic in 250 kosil. No
va kuhinja je eden izmed ključ
nih problemov, ki ga moramo 
rešiti, če hočemo zagotoviti zdra
vo in kvalitetno prehrano otrok.

V soočanju s kadrovskimi po
trebami v novem šolskem letu 
smo naleteli na težave, namreč 
ustreznih profilov kadrov v ob
čini ni. Tako smo večino potreb 
pokrili s kadri iz drugih občin, 
kateri pa so vezani na prevoz 
oziroma jim bo treba v bodoč
nosti zagotoviti kadrovska sta
novanja. Ta problem nam potr
juje, da bomo morali v nasled
njem srednjeročnem obdobju 
dosledneje kadrovati v deficitar
ne profile pedagoških delavcev 
v občini. Tem kadrovskim pro-

Letos smo Slovenijo v jugoslo
vanskem taboru »Sutjeska« v 
Puntiželi pri Buli zastopali pio
nirji naše občine — pet pionir
jev OŠ Slivnica in pet pionirjev 
OŠ Šentjur.

»Kakšna je le ta Puntižela?« 
smo se spraševali, toda odgovor 
smo dobili šele takrat, ko smo 
prišli tja. Pozdravilo nas je son
ce in petje škržatov, brez kate
rih bi bila morska obala res 
preveč pusta. Potem iso nas pe
ljali v dom, ki je bil sedaj naše 
bivališče. Tam so bili že [pionir
ji iz nekaterih drugih republik. 
Kmalu popoldne pa so prispeli 
še ostali in nato so nas razdelili 
po sobah. V vsaki sobi nas je 
bilo po 8 — iz vsake republike 
in pokrajine po eden. Tako je 
bilo prvi dan, drugi dan pa smo 
začela zares. Razdelili so nas v 
desetine, določili smo desetarje, 
potem pa še načelnika. Tako 
smo od takrat naprej hodili jest 
v vrstah. Komaj smo čakali, da 
se bomo kopali. Želja se nam 
je uresničila. Tudi meduze, ki 
so pridno stegovale lovke proti 
nam, nas niso prestrašile.

Naš delovni dan se je začel z 
gimnastiko, pospravljanjem in 
zajtrkom. Potem smo dvignili 
trujeni smo komaj čakali na ko- 
zastavo našega tabora in vsi u- 
panje. Po kosilu smo počivali, 
popoldne smo se igrali ali pa 
kopali. Zvečer smo najprej spu
ščali zastavo in brali »dnevno 
zapoved«, potem pa smo imeli 
razne prireditve, kat ogled fil
ma, ali pa predstavitev kake re
publike in seveda ples. Ob de
setih smo morali iti spat.

blemom bo treba podrediti šti
pendijsko politiko.

Kljub vsem tem problemom 
moramo v novem šolskem letu 
v organizacijskem in vsebinskem 
pogledu še dosledneje uresniče
vati vzgojnoizobraževalne smot
re osnovne šole, vzgajati in iz
obraziti naše najmlajše za bodo
če aktivne tvorce in nosilce na
še samoupravne skupnosti. To 
je odgovorna naloga, ki jo uči
teljem postavlja slovenska druž
ba.

F. K.

Hodili smo na izlete po Istri, 
pluli z barko na najjužnejši del 
polotoka, šli smo tudi na otvo
ritev filmskega festivala.

Pestro je bilo, ali ne? Ampak 
prvi teden smo skoraj vsi bili 
malo jezni, da smo sploh prišli, 
namreč zdelo se nam je dolgo
časno, saj smo se šele spoznava
li: prijatelje, njihove navede, o- 
kolje. Toda drugi teden je bil 
prekratek za vse, kar smo si 
smo jih morali izreči. Postali 
imeli povedati, za vse misli, ki 
srno zelo dobri tovariši. Kadar 
smo zmagovali pri igrah ali kje 
drugje, smo se vsi veselili, kadar 
pa smo izgubljali, smo bili vsi 
žalostni, jezni. Talki smo bili — 
eden za vse, visi za enega. Na 
kancu, ko smo se poslavljali, 
smo jokali, saj smo skoraj vsi 
prvič občutili, kakšna je ločitev 
od tovarišev, s katerimi si toliko 
preživel. Odšli smo domov. Pri
jateljem in sošolcem bomo pre
nesli vsaj kanček ite ljubezni, ki 
smo jo občutili. Če se bomo vsi 
ljudje, vsi Jugoslovani tako lju
bili, nas nikdar ne bo nihče pre
magal, saj je ljubezen močnejša 
kot vsako orožje. Šele sedaj ra
zum zakaj tovariš Tito tako po
udarja: »Bratstvo in enotnost
naj bosta med našimi narodi!« 
•eie sedaj razumem, ko sem tu

di jaz občutila, kakšno moč ima 
ljubezen.

Razšli smo se ikot prijatelji in 
bomo prijatelji tudi ostali. Naše 
ljubezni in prijateljstva ne bodo 
zabrisali ne čas ne leta.

Andreja Zevnik

Samo po sebi umevno
Zgodi se, da včasih razmišljamo samo za danes. Ne briga nas, 

kaj bo jutri. Tako bi lahko zapisali o primeru, ki čaka, da ga raz
rešijo drugi. Leta 1977 je bila zgrajena oziroma adaptirana cesta na 
Resevno. Precej napora je bilo potrebno, da so se zbrala potrebna 
finančna sredstva za rekonstrukcijo. Pa vendarle smo s pomočjo 
MDB Cvetke Jerin in Dušana Laha napravili cesto, ki je bila spo
sobna za prevoz tudi s tovornjaki. Še neutrjena cesta pa je zaradi 
večjih nalivov v lanskem in letošnjem letu poškodovana.

Res je, domačini opozarjajo, da je treba cesto popraviti. Ugo
tovimo pa lahko, da sami premalo skrbijo za popravilo ceste. Več
krat bi bilo potrebno očistiti obcestne jarke. Verjetno nekateri mi
slijo, da se bo cesta popravila sama. Ali bolje povedano, da je samo 
po sebi umevno, da bodo cesto popravljali in zanjo skrbeli tisti, ki 
so jo naredili.

V premislek dajemo krajanom predlog, da s skupno akcijo poka
žejo, kaj se da narediti. Verjetno pa bo potem tudi krajevna skup
nost pomagala.

D. S.

'v'

Pionirji občine Šentjur v jugo
slovanskem taboru Sutjeska



Delovni ljudje, občani, 
mladina!

Ali ste seznanjeni z akcijo 
»nič nas ne sme presenetiti«, ki 
bo 29. in 30. septembra 1979 na 
področju Slovenije? Tako je tu
di vaša KS, delovna organizaci
ja, TOZD, šola vključena v to 
akcijo.

Ali ste že seznanjeni z vašo 
konkretno zadolžitvijo v tej ak
ciji, ki jo vodi vaša krajevna 
skupnost, ulični odbor, vaški od
bor SZDL?

V to akcijo smo se dolžni 
vključiti vsi občani, delovni lju
dje in mladina; če z akcijo še 
niste seznanjeni, storite to ta
koj!

Ali ste razmislili, kako ste pre-

Problem zaposlovanja je po
trebno pričeti obravnavati teme
ljiteje, z večjo mero posluha za 
skladnejši gospodarski razvoj. 
Pri izdelavi srednjeročnega pla
na morajo vsi nosilci planiranja 
obravnavati zaposlovanje in 
vpliv zaposlovanja pri realizaciji 
razvojnih nalog.

Na področju zaposlovanja raz- 
mee niso ugodne. Razhajanja se 
kažejo med razpoložljivo delov
no silo, potrebami gospodarstva 
in izobraževanjem. Informacije 
da bodo delegacije in delegati 
s tega področja naj omogočijo, 
seznanjeni s problematiko vpli
va razpoložljivega delovnega po
tenciala na oblikovanje razvoj
nih usmeritev. Le dobro infor
mirani bodo lahko razpravljali 
in odločali v svojih TOZD, v o- 
kviru občinske skupščine in v 
samoupravnih interesnih skup
nosti (predvsem v samoupravni 
interesni skupnosti za izobraže
vanje in zaposlovanje).

Kadrovska problematika, ki se 
odraža v posameznih organiza
cijah združenega dela in v dru
gih dejavnostih, nastaja v pre
težni meri zaradi tega, ker ni
smo dosledno izvajali opredelje
nih določil o zaposlovanju in za
poslenosti v tem srednjeročnem 
obdobju. Posledica tega so ne
realizirani plani gospodarskega 
in družbenega razvoja. Vprašljiv 
je tudi ves nadaljnji skladni go
spodarski in družbeni razvoj.

V tem času je potrebno teme
ljito analizirati sedanje stanje 
in se dogovoriti za izhodišča pri 
pripravi planskih dokumentov 
za naslednje srednjeročno obdo
bje. Potrebno je tudi dogovar
janje in usklajevanje v širši ce
ljski regiji. Znano je, da v naši 
regiji s tekočim prilivom kad
rov v delovni kontigent ne mo
remo pokriti vseh tekočih po

skrbljeni s prehrano v slučaju 
izrednih razmer? Med akcijo vas 
bodo obiskali aktivisti, pri kate
rih lahko naročite »prehrambe
ni paket 84«.

Ali je vaša družina naročena 
na revijo »Naša obramba«, ki jo 
s 30 % sofinancira občinska sku
pščina?

Vaša pravica in dolžnost je, 
da se v vaši KS oziroma DO, 
TOZD seznanite z vsebino akci
je NNNP za čimboljšo obramb
no pripravljenost celotne naše 
samoupravne socialistične druž
be.

Štab akcije NNNP

treb po kadrih, niti tistih ne, ki 
so zastavljene s srednjeročnimi 
načrti. Cilj tega dogovarjanja 
mora biti tudi skladnejši razvoj 
vseh območij v okviru regije, 
med drugimi tudi zato, da se 
aktivirajo vse delovne rezerve 
in da se približa delovno mesto 
stalnemu bivališču delavca.

Poleg številnih neskladij med 
potrebami in prilivom kadrov 
so prisotna tudi neskladja v kva
lifikacijski strukturi že zaposle
nih, tekočih potrebah in kadrih. 
Ta razkorak nastaja zaradi ne
usklajenosti med izobraževa
njem in potrebami združenega 
dela po kadrih. Tekoče potrebe 
združenega dela po kadrih niso 
v skladu z interesi mladine po 
zahtevnejše poklice in delo, 
združeno delo pa ima še vedno 
izobraževanju. Mladina se izob
ražuje in usposablja pretežno za 
več ikot polovico potreb po kad
rih ozkih profilov — usmeritev. 
To narekuje večjo usklajenost 
med interesi mlade generacije in 
razvojnimi programi, ki oprede
ljujejo tudi določeno strukturo 
dela. Združeno delo bo moralo 
investirati v take programe, ki 
bodo zahtevali angažiranje v 
glavnem strokovnih kadrov, saj 
jih je ob racionalnem zaposlo
vanju že sedaj dovolj, v bodoče 
pa jih bo še več. Investicijska 
politika bi se morala spremeni
ti: zmanjšati obseg zaposlovanja 
in povečati delež strokovnih ka
drov v razširjeni reprodukciji.

Do konca letošnjega leta bodo 
skupščine občin sprejele družbe
ne dogovore o temeljih plana. V 
njih morajo biti že konkretno 
definirane stopnje zaposlovanja 
in cilji glede strukture zaposlo
vanja v naslednjem srednjeroč
nem obdobju. Pri sprejemanju 
izhodišč za planiranje v nasled
njem srednjeročnem obdobju v

občini bomo morali opredeliti 
dejavnosti in panoge, ki imajo 
prednost pri zaposlovanju. Pred
vsem pa moramo v teh izhodi
ščih opredeliti pogoje za zapo
slovanje v smislu družbenega 
dogovora in samoupravnega spo
razuma o minimalnih standar
dih za življenjske in kulturne 
razmere pri zaposlovanju ter 
sankciji za tiste OZD, ki ne bo
do upoštevale teh izhodišč.

V temeljih plana moramo za
sledovati še:
— zmanjšanje administrativnih 

in drugih režijskih stroškov 
(ob koncu srednjeročnega ob
dobja naj bo 5% manj admi
nistrativnih in režijskih de
lavcev);

— povečevanje vpisa mlade ge
neracije v šole, ki izobražu
jejo in usposabljajo za proiz
vodne in tehnične poklice, 
preprečiti pa dodatna sred
stva za tiste šole, ki izobra
žujejo in usposabljajo admi
nistrativno upravni kader;

— ustreznejšo politiko vrednote
nja dela in nagrajevanja po 
delovnih rezultatih, da s tem 
preprečujemo nadaljnje na
raščanje zaposlovanja v ad
ministrativnih in drugih re
žijskih službah;

—■ pri investicijah dajati pred
nost modernizaciji obstoječih 
proizvodnih in storitvenih 
zmogljivosti. V razvoju mo
ramo intenzivirati proizvodne 
zmogljivosti, ki zahtevajo pre
težno angažiranje kvalificira
nih in strokovnih kadrov. Pri 
snovanju investicijskih pro
jektov moramo ugotavljati, 
kakšne so razpoložljive in bo
doče kadrovske možnosti za 
realizacijo posameznih inve
sticijskih programov;

— štipendijska politika naj po
stane ključni dejavnik usmer
janja mladih v tiste poklice, 
ki jih združeno delo potrebu
je že sedaj in jih bo tudi v 
bodoče.

Iz poslovnega poročila o delu 
skupnosti za zaposlovanje obči
ne Šentjur je razvidno, da je 
-povprečna rast zaposlenih v pr

vem polletju 1979 znašala 3,7 %, 
z občinsko resolucijo za tekoče 
leto pa je predvidena 6% rast. 
Predvidene rasti ne bomo dose
gli. Število zaposlenih se je naj
bolj povečalo v gospodarstvu, 
nazadovalo pa v zasebnem sek
torju. Največje potrebe po de
lavcih imajo v tovarnah: Alpos 
in TOLO ter v KK in to po oz
kem profilu.

Možnosti za kritje potreb so 
v šentjurski občini vse manjše, 
ker so rezerve delovne sile sko 
raj že izčrpane. Vendar do 30.
6. ni bilo izkazanih potreb po 
delavcih iz drugih republik. V 
prvi polovici tega leta so se iz 
začasnega dela v tujini vrnili 
trije delavci; /ki so se ustrezno 
zaposlili. Še nadalje pričakuje
mo postopno vračanje zdomcev 
in povsem očitno je, da se bodo 
lahko ustrezno zaposlili.

Poklicno usmerjanje

Da hi odpravili neškladja med 
poklicnimi odločitvami in druž
benimi potrebami po kadrih in 
da bi lažje vsestransko pomagali 
nepravilno odločenim učencem, 
je bilo v letošnjem 'letu v -sistem 
poklicnega usmerjanja vključe
na zgodnejša prijava za vpis. V 
proces svetovanja je bilo zaje
tih 90% učencev osmih razre
dov, maturantov gimnazij in 
drugih srednjih šol ter kandida
ti za izobraževanje ob delu.

Na osnovi akcije letni potreb 
po kadrih je bila regionalna in
formacija o razpisanih kadrov
skih štipendijah in prostih uč
nih mestih. Ti podatki so bili 
objavljeni v Delu in Večeru.

Iz celotnega poslovnega poro
čila o delu skupnosti za zaposlo
vanje vidimo, da je občinska 
skupnost za zaposlovanje hitro 
zaživela (ustanovljena je bila
1978. leta). To kaže, da so delov
ni ljudje po TOZD, OZD, delov
nih skupnostih -in v -KS čutili po
trebo po -podružbljanju dejavno
sti zaposlovanja. Ta proces po- 
dnužbljanja pa se mora še na
prej nadaljevati in poglabljati.

Delovna mladina 00 ZSMS
Kameno

Mladina v vaški skupnosti Ka
meno je začutila potrebo po ak
tivnejšem in bölj organiziranem 
delovanju, zato je ustanovila 
svojo osnovno organizacijo, ki 
zajema vasi Kameno, Botričnica 
in Brezje.

Mladina OO ZSMS Kameno 
deluje na vseh področjih in po 
začrtani poti, (kd so si jo zadali 
z letnim planom. OO ZSMS Ka
meno organizira prireditve ob 
raznih praznikih in tudi nosi 
stroške vseh teh prireditev. Pro
šnje za pomoč pri financiranju 
naletijo na gluha ušesa v DO, 
ki nanje sploh ne odgovorijo. Za
sebniki naše probleme bolje ra
zumejo, čeprav so prireditve šir
šega pomena. Mladinci se z vso 
resnostjo lotijo vsake zadane 
naloge. Tako tudi raznašajo U-

TRIP, da pride vsem občanom 
pravočasno v roke.

Skupine, ki resno delujejo, 
pripravljajo točke iz kulturnega 
in iz športnega življenja. Tu pa 
se pojavlja problem. Ni prostora 
za športno delovanje. Zahvaliti 
se morajo razumevajočim va
ščanom Kameno, ki odstopijo 
pokošen travnik za nedeljsko po
poldne. Vestno pa deluje tudi 
dramski krožek. Mladinci, ki so 
vključeni v ta krožek, so upri
zorili kratko veseloigro »Oh, ti 
odrasli!«. Predstavitev igre je bi
la dobro obiskana in zadovoljni 
so bili gledalci kot tudi igralci. 
To jim je dalo spodbudo za do
govor, da začnejo takoj z vaja
mi za novo igro. Določili so tudi 
datum, 29. november, da jo pri
kažejo.

Aktivnost mladincev pa ni sa
mo v tem, ampak pomagajo tu
di pri izgradnji oziroma posipa
vanju cest ter urejevanju oko-

Zaposlovanje in realizacija 
razvojnih ciljev



Ija. Z združenimi močmi deluje
jo v vseh treh vaseh VS, ne sa
mo s prireditvami, ampak tudi 
z delom.

Veliiko zahvalo pa izrekajo to
varišici Kajbovi, ki je odstopila 
prostor, za katerega je skrb 
prevzela 00  ZSMS, čeprav se v 
tem prostoru odvijajo tudi vsi

sestanki VS. Mladinci so s pro
stovoljnim detlom prenovili pro
stor in uredili okolico. Seveda 
pa je ita prostor le začasen, kaj
ti ni primeren za daljšo upora
bo, ker je zgradba že zelo stara 
in bo treba poiskati drugo re
šitev.

V programu še imajo izdajo

stenskega časopisa, ki ga bo re
ferent centra za Obveščanje in 
propagando (COP) mesečno ure
jeval. Časopis bo opremljen s 
tekati «in s fotografijami. Tako 
bo javno prikazano, kako deluje 
OO ZSMS Kameno, ker nekateri 
zlobni jeziki negativno ocenjuje
jo delo mladincev, kot udi ce

lotne mladinske organizacije. 
Mladinci večkrat priredijo »ve
seli večer«, katerega se udeleži
jo tudi starejši vaščani. Ob zvo
kih glasbe, ki je primerna za 
vse generacije, zaplešejo. To jim 
daje moč in pogum za nadaljnje 
akcije.

Vodja COP 
Marjan Pinter

BLAGOVNA
napredek le z na

črtnim delom
Za sleherni napredek v dolo

čeni sredini je potrebno vklju
čiti vse razpoložljive sile, vse vi
re financiranja, predvsem pa 
precizno in realno planiranje. 
Kako je bilo, je in bo v KS Bla
govna?

V vseh sredinah smo v fazi 
intenzivnega pripravljanja pla
nov za naslednje srednjeročno 
obdobje 1981 — 1985, za obdob
je, ki se prične čez slabo leto. 
Kaj posamezne sredine bodisi 
KS bodisi OZD pričakujejo od 
tega_ obdobja? Kakšne so želje? 
Kakšne so realne možnosti? Na 
vsa ta vprašanja moramo odgo
varjati že danes, da bomo nasle
dnje srednjeročno obdobje pri
čakali pripravljeni z načrti, ki 
bodo imeli realno podlago, torej 
ekonomsko osnovo na temeljih 
dohodka ter znanih virov sred
stev oziroma financiranja.

In kako je na Blagovni? Pri 
pregledu stanja ugotovimo na
slednje glavne probleme:
— izgradnja trgovSko-gostinske- 

ga objekta,
— izgradnja družbenega centra 

in gasilskega doma,
— razširitev podružnične šole

ter prizidek telovadnice,
— komunalna ureditev strnjenih 

naselij,
— napeljava telefonskega omre

žja ter poštna služba,
— modernizacija lokalnih cest,
— modernizacija ceste Proseni- 

ško — Teharje.

Lahko bi naštel še več nere
šenih vpraašnj, vendar pa bi bi
le to le želje brez osnov. In ka
ko nam bo to uspelo? Predvsem 
velja poudariti, da je KS Bla
govna brez sleherne TOZD, saj 
so na njenem ozemlju le podruž
nična šola z dvema učilnicama 
ter kombiniranim poukom, hle
vi KK Šentjur s posestvom ter 
s sušilnicama v Trnovcu in Pri
možu, nadalje pa še ribniki, s 
katerimi upravlja RD Celje. Ob
čani se vozijo na delo v Celje, 
nekateri pa tudi v Šentjur. V 
KS je okrog 100 čistih kmetij, 
večina gospodinjstev (2007) pa 
je delavsko-kmečkih, razen v po
vsem novem zazidalnem kom
pleksu Proseniško ter delno Tr
novec, kjer so čiste delavske 
družine. Torej lastnih sredstev 
KS Blagovna nima, dohodek lah

ko pričakujemo le od ponovno 
izglasovanega samoprispevka v 
naslednjem srednjeročnem ob
dobju. Pričakujemo pa tudi po
moč širše družbene skupnosti, 
saj občani, kjer delajo, ustvar
jajo tudi dohodek, del tega pa 
naj bi se vrnil nazaj med obča
ne.

Seveda pa niso vprašljiva sa
mo finančna sredstva, gre tudi 
za pripravljenost občanov, da 
prispevajo po svojih možnostih 
k razvoju sredine, kjer živijo. 
Še predvsem se mora ta priprav
ljenost odražati v delegatskem 
sistemu, delu družbenopolitičnih 
organizacij, društev itd. Le z ak
tivnim delegatskim sistemom bo 
možno realizirati nekatere od o- 
menjanih objektov, predvsem 
družbeni center, gasilski dom, 
pa tudi adaptacijo šole ter pni- 
zideik telovadnice. Imamo sicer 
zagotovilo, da bo KK Šentjur 
načrtoval izgradnjo trgovsko-go- 
s tinskega objekta v KS Blagov
na, vendar pa so to zaenkrat le 
še obljube, ki še niso usklajene 
in preaizirane niti rokovno niti 
še ni pripravljene finančne kon
strukcije.

Povsem odprto je še tudi vpra
šanje izgradnje telefonskega o- 
mrežja ter poštne službe. Po pr
vih ocenah bo izgradnja telefon
skega omrežja temeljila na prin
cipu samofinanciranja naročni
kov telefona, saj bo krajevna 
skupnost lahko sodelovala pri 
tem projektu z minimalnimi 
sredstvi.

Problem poštne službe pa bo
mo poskušali rešiti ob izgradnji 
družbenega centra, ki je načrto
van v sklopu zazidalnega načrta 
Blagovna. Komunalna ureditev 
zazidalnih jeder bo temeljila na 
podlagi financiranja graditeljev 
individualnih stanovanjskih hiš 
ter vključevanja dela sredstev 
KCS Šentjur.

Pri načrtovanju komunalne u- 
reditve pa je potrebno upošteva
ti tudi načrtovano razširitev za
zidalnega kompleksa Blagovna 
za približno trideset stanovanj
skih enot. Pri talko zgrajeni so- 
sesiki bi tudi zadostili pogoju 
glede števila otrok za prehod iz 
kombiniranega na razredni pouk 
v podružnični osnovni šoli. Pre

ko ustreznih forumov si bomo 
prizadevali tudi za čimprejšnjo 
modernizacijo cestnega odseka 
Proseniško — Teharje v dolžini 
okrog 1500 m v občini Šentjur, 
saj je ta cesta bližnjica za Celje 
tudi za širši krog občanov naše 
občine — predvsem Ponikve.

Za realizacijo vseh naštetih na
log pa je nujen enoten pristop 
do posameznih interesnih in 
družbenopolitičnih skupnosti v 
krajevni skupnosti. Trenutno je 
namreč situacija v KS dokaj ne
zavidljiva. Gre namreč za vpra
šanje lokacije infrastrukturnih 
objektov, predvsem za trgovino 
in gasilski dom oziroma celotni 
družbeni center, ki pa je po za
snovi RC Celje predviden na 
Proseniškem. To pa je kamen 
spotike predvsem za občane 
Primoža, Lokarij in Trnovca, ka
teri zagovarjajo varianto loka
cije družbenega centra na kri
žišču v Trnovcu.

Pri pregledu prostorskega pla
na in analizi te problematike 
kakršno je tudi napravil RC Ce
lje, pa je družbeni center smo
trno in upravičeno locirati tam, 
kjer se najbolj rabi oziroma 
kjer najbolj služi svojemu na
menu.

Glede na vse to bomo morali 
še letošnjo jesen razčistiti vpra
šanje o even-tuelmi reorganizaciji 
krajevne skupnosti Blagovna. 
Zaradi različnih interesov v se
danjih pogojih ni mogoče delati, 
predstavniki samoupravnih or
ganov in družbenopolitičnih or
ganizacij pa so stalno pod raz
ličnimi pritiski, kar je nespre
jemljivo.

Kakorkoli že, KS Blagovna si 
od srednjeročnega obdobja 1981 
— 1985 dosti obeta. To pa toliko 
bolj upravičeno, ker je nesporno 
dejstvo, da ta KS doslej ni bila 
deležna v enaki meri pomoči 
širše družbenopolitične skupno
sti v primerjavi z ostalimi kra
jevnimi skupnostmi v občini 
Šentjur pri Celju. Načrtovane 
naloge bo mogoče realizirati le 
z intenzivnim delom v sami kra
jevni skupnosti, torej s pomoč
jo občanov, ki si razvoj svoje 
življenjske sredine tudi želijo.

Jože Žnidar

Sodelovanle z mladimi 
iz avstrijske Koroške

V Okviru komisije za medna
rodne odnose ima OK ZSMS 
Šentjur že dlje časa navezane 
stike z zamejskimi Slovenci na 
avstrijskem Koroškem, v Šem- 
iprimožu.

Poleg politične podpore v nji
hovem pravičnem boju za pra
vice narodnostne manjšine se je 
to sodelovanje v zadnjem času 
precej razširilo na sodelovanje 
na kulturnem področju in na 
področju mladinskega prostovo
ljnega dela. V prizadevanjih za 
za ohranjanje slovenske kulture 
na tem področju so v preteklem 
letu začeli z izgradnjo kulturne
ga doma, v katerem bo dobila 
svoje prostore tudi mladina. Pri 
gradnji so sodelovali tudi briga

dirji naše občine, ki so tako lah
ko najbolj spoznali pogoje dela 
in pritiske, ki jih izvajajo neka
tere sovražno usmerjene organi
zacije proti zavednim Sloven
cem.

Z njimi izmenjujemo tudi stal
ne delegacije. Tako se sproti po
govarjamo o tekočih problemih 
v Jugoslaviji in na avstrijskem 
Koroškem. Njihova mladinska 
delegacija je obiskala tudi Zvez
no mladinsko delovno akcijo 
»Kozjansko 79«, kjer je v nase
lju iin na trasi spoznavala za 
njih nove načine in metode u- 
sposabljanja mladine.

Sodelovanje s koroškimi Slo
venci pa ne poteka samo preko 
OK ZSMS, ampak se v te izme-



Pred vselitvijo v 
nov zdravstveni 
dom

Cez dobrih štirinajst dni se bodo zdravstveni delavci preselili 
v novo stavbo zdravstvenega doma. Istočasno se bo pričela adap
tacija starega zdravstvenega doma. Ta bo gotova v mesecu novem
bru in takrat bodo lažje zadihali bolniki in delavci zdravstvenega 
doma.

Obstoječi zdravstveni dom je bil kot izhod v sili zgrajen leta 
1972. S površino 630 m2 je prišlo na enega zaposlenega zdravstvene
ga delavca samo 11 m2 uporabnik delovnih površin, kar je predstav
ljalo 45 % predpisanega normativa. Zaradi tega je bila že takrat 
postavljena zahteva, da se poleg obstoječe stavbe zgradi prizidek. 
Do tega je prišlo šele takrat, ko je zaživela občinska zdravstvena 
skupnost Šentjur. Novo zgrajeni del zdravstvenega doma bo meril 
850 m2. Imel bo ločene vhode za otroke in za odrasle. V pritličju 
bo osrednji sprejemni del s kartoteko, pisarno in dnevno dežurno 
sobo. Poleg otroškega dispanzerja, ki je zgrajen po normativih in 
ima izolator, svoj laboratorij in svoje sanitarije, bo v pritličnem 
delu še ambulanta za nujno medicinsko pomoč, na dalje sanitarije, 
kurilnica in shramba za plin. V prvem nadstropju bodo dve ordina
ciji s čakalnicami in prevezovalnicami, v drugem nadstropju pa 
štiri zobne ordinacije s čakalnicami in zobno tehniko. Zaradi nepo
kretnih bolnikov je v novem delu zgrajeno bolniško dvigalo.

Stari zdravstveni dom se bo adaptiral tako, da bo vhod vanj 
iz novega dela, sedanji vhod in stopnišče pa bodo uporabljali v pr
vem in drugem nadstropju za medicinske prostore, spodnji del pa 
bo služil za druge namene oziroma bo verjetno prodan. Ostali pro
stori bodo razširjeni in modernizirani tako, da bomo v starem delu 
pridobili ženski in šolski dispanzer, razširili laboratorij, uredili pro
store za sodobno fizioterapijo in fiziologijo dela. Kljub temu da bo 
nov zdravstveni dom imel samo 1.500 m2 površine, bo na razpolago 
skupno z zobnimi deset ordinacij, kar govori za lep dosežek pro
jektantov.

Glede na število bolnikov, ki iščejo zdravniško pomoč v zdrav
stvenem domu Šentjur in katerih je 14.000 iz občine Šentjur in 
2.500 iz občine Šmarje, predpostavljamo, da bo sedanja zgradba za
doščala za okrog 15 let s tem, da bi ordinacije postopoma obreme
njevali dopoldne in popoldne.

Z novimi prostori bo dana tudi možnost nastavitve novih zdrav
nikov in zobozdravnikov. Predvidevamo, da bomo nastavili enega 
zdravnika spomladi leta 1980 in dva zobozdravnika v istem času.

Precej kritike je bilo izrečeno od strani občanov zaradi loka
cije zdravstvenega doma. Naše načelo je bilo, da mora biti zdrav
stvena služba čimbolj približana občanom. Ker je zdravstveni dom 
lociran v bližini tovarn in med avtobusno in železniško postajo, se 
nam zdi, da je to dobro. Po urbanističnem načrtu bo cesta Šentjur 
— Jakob predstavljena zapadno preko Pešnice, tako da bo pred 
zdravstvenim domom slepa ulica. S tem bo dobil zdravstveni dom 
prepotreben mir za svoje delo. Istočasno pa je bila graditev zdrav
stvenega doma tudi impulz za kmetijski kombinat, ki bo asfaltiral 
in uredil zemljišče okrog svoje stavbe.

Zdravstveni delavci se zavedajo, da bo nov zdravstveni dom 
prinesel tudi nove obveznosti v tem smislu, da bo potrebno posto
poma skrajšati čakalno dobo za bolnike ter da bo nujno opraviti 
čimveč strokovnega dela doma.

Ivan dr. Moser

V Alposu še ko
rak naprej

Kolektiv delovne organizacije 
Alpos šteje preko 600 zaposlenih. 
V dveh TOZD in DSSS so v za
dnjem letu posvetili veliko po
zornost tudi urejanju stanovanj
skih razmer delavcev. Vsekakor 
zelo zahtevno delo, katerega so 
tudi delavci na referendumu ma
ja letos sprejeli z veliko večino. 
To je le eden izmed drobcev k 
urejanju številnih vprašanj de
lavcev v DO. S sprejetjem pra
vilnika bo omogočeno, da sle
herni delavec pod enakimi pogo
ji rešuje stanovanjsko vpraša
nje. Kriteriji, ki omogočajo čla

nu kolektiva DO Alpos, da dobi 
posojilo za stanovanjsko izgrad
njo, so:

— stopnja stanovanjske ogrože
nosti prosilca,

— število družinskih članov,
— zdravstveno stanje v družini 

prosilca,
— delovna doba,
— sodelovanje prosilca v NOB,
— delovni pogoji prosilca,

— inovacije, racionalizacije in 
tehnične izboljšave.

Pravilnik zajema tudi posebne 
pogoje za dodelitev stanovanja. 
Celotno problematiko o tem 
vprašanju so vodili sindikat in 
strokovne službe. Te so poskr
bele, da so bili delavci pravočas
no informirani in da so lahko 
neposredno dopolnjevali in spre
minjali osnutek in predlog pra

vilnika. Tako lahko rečemo, da 
je akt nastal na podlagi intere
sov in potreb delavcev v tem ko
lektivu.

V prihodnje pripravljajo tudi 
posebno anketo, s katero bodo 
ugotovili dejansko stanje delav
cev Alposa na stanovanjskem 
področju.

Zdenko Rahten

Ritnik dobiva novo podobo
Morda se bo zdelo preveč zve

neče, saj bi kdo pomislil, da gre 
res za spremembo podobe sta
rega orjaka, ki se strmo dviga 
nad Novo vasjo. Ne, nič se ni 
spremenil ta naš lepi Rifinik. Če 
ga pogledaš od daleč, je vedno 
enak, ponosen in visok. Če se 
mu približaš ti ponudi prijeten 
hlad, čisti zrak in nedotaknjeno 
naravo s svojimi znamenitostmi. 
Toda bolj kot sedaj mi, so ga 
cenili naši predniki. Marsikdo je 
začutil, da je tu nekaj kar člo
veka prevzame, kar ga prerodi 
in ga spet vabi.

V svet je šinila novica o ve
likih najdbah iz preteklih sto
letij na Rifniku. Lahko si jih 
pridete ogledat, saj vam to omo
goča nova cesta ali lepo urejene 
poti iz vseh strani.

Cesto so občani začeli priprav
ljati sami zelo vneto in niso o- 
stali sami, saj sta jim priskočila 
na pomoč KS Šentjur — okolica 
in tovariš Martin Hajnšek iz 
Šentjurja. S skupnimi močmi

(Nadaljevanje s 4. strani)

njave vključujejo tudi skupščina 
občine in ostale družbenopolitič
ne organizacije v zadnjem času 
pa že tudi nekatere delovne or
ganizacije. Delovna organizacija 
Alpos bo mladim iz Šemprimo- 
ža v Avstriji v kulturnem domu 
opremila njihov mladinski pro
stor.

smo se lotili vseh del, kasneje 
pa so nam priskočili na pomoč 
še drugi. Vendar je to premalo, 
da bi lahko Rifinik približali 
Šentjurju in ostalim krajem. 
Zgrajenih je le nekaj sto metrov 
urejenega in asfaltiranega cesti
šča, vendar to ne sme ostati ne- 
dokodčano — priti moramo na 
vrh. S solidarnostjo pa bomo 
več napravili, ker ita cesta ni 
pommebna le za občane, pač pa 
tudi za širšo skupnost, saj se 
pričakuje na Rifniku razvoj 
kmečkega turizma in s tem več
ji promet na tej cesti. S hitrej
šim razvojem Šentjurja bo tre
ba hitreje razvijati in urediti tu
di njegovo zaledje, da bo imel 
naš gost kam iti. To pa bo mo
goče le, če se bomo tega lotili 
skupno, načrtno, s sodelovanjem 
vseh zainteresiranih in odgovor
nih dejavnikov, ker nam ni do
volj samo motel, nova trgovina 
in še kaj, imeti moramo tudi 
Resevno in Rifnik.

Alojz Arlič

Mislimo, da so takšne in po
dobne konkretne akcije zelo 
vzpodbudne, predvsem pa pripo
morejo pri dviganju slovenske 
morale Slovencev v Avstriji, ker 
občutijo da državna meja ne 
more biti tista ločnica, ki bi po
polnoma razmejila narod, ki je 
stoletja živel skupaj.

M. V.



Osnovni cilji kulturne de
javnosti v naši občini

Z razgibanim kulturnim življenjem želimo osveščati ljudi in 
tako tudi po tej poti doseči ustrezen gospodarski razvoj, blagosta
nje in srečo ljudi.

Našim poznejšim rodovom moramo ohraniti zgodovinske in 
kulturne spomenike, obeležja iz naše revolucije, naravne spomenike 
ter zdravo okolje bivanja.

Rako bomo skušali doseči za- Knjiga - knjižnica - kultura
V mesecu maju se je končala široka kulturna akcija, revija 

»Naša beseda 79«. Nehote smo se vprašali, kaj sedaj. Ali bo kultur
no življenje v Šentjurju zopet zamrzio? Lepo bi bilo slišati, kaj bi 
na to vprašanje odgovorili Sentjurčani. Menim, da si kulturnih pri
reditev v Šentjurju želimo vsi čimveč in to ne samo en mesec v 
letu. Med to kulturno življenje pa vsekakor sodi knjiga. Da, knjiga! 
Vsepovsod se srečujemo z njo in nemalokdaj bi si to tiho prijatelji
co želeli doma, pa je njena cena na knjigamiških policah tako 
visoka.

Imamo namen graditi in s tem 
zagotoviti najosnovnejše prosto
re za kulturno dejavnost v vseh 
večjih KS naše občine. V Šent
jurju in Dramljah nameravamo 
graditi nov kulturni dom. Gasil
ski dom, predviden za Prevorje, 
pa naj bi imel tudi prostore za 
družbeno kulturno dejavnost te
ga kraja. V Dobju in Šentvidu 
pri Planini je nujno potrebno 
dograditi, opremiti in Usposobiti 
za kulturno dejavnost novo gra
jene kulturne domove delno z 
lastnimi sredstvi, deloma pa s 
sredstvi solidarnosti.

Tabo bodo v prihodnje laže 
zaživele kulturne dejavnosti, 
klubsko življenje ter drugo dru
žabno življenje.

Matično knjižnieg bomo pre
selili v prostore, kjer je sedaj 
Ljubljanska banka, tam bi po
zneje, ko bi zgradili nov kultur
ni dom, naj dobila tudi knjižni
ca svoje stalno mesto.

Z izposojanjem knjig po DO 
bomo še bolj približali knjigo 
našim delovnim ljudem. Letno 
bi odkupili okrog 3000 knjig, ta
ko bi v srednjeročnem obdobju 
povečali knjižni fond od dose
danjih 0,54 knjige na prebivalca 
na eno knjigo ali celo več.

Povezali se bomo z ostalimi 
knjižnicami v regiji, v vseh kra
jevnih skupnostih pa namerava
mo ustanoviti področne knjižni
ce.

Hkrati s planiranjem prostor
skih kapacitet je treba tudi za
gotoviti primerne ljudi, ki se bo
do usposobili za organizatorje 
kulturnega življenja v DO in po
trebna^ sredstva za usposablja
nje režiserjev, mentorjev, kore
ografov, glasbenih učiteljev, pe
vovodij, ki bodo delali na kul
turnem področju.

V kulturnih društvih si bomo 
prizadevali za razvijanje bolj de
mokratičnih in samoupravnih 
odnosov;
težili bomo za novimi, kvalitet
nimi oblikami dela;
skušali bomo vzgajati tudi gle
dalce in jih pridobivali s tem, 
da jim bomo dvigali zanimanje 
za kulturo in jih usposabljali za 
soustvarjalce kulturnega življe
nja. V

V Šentjurju uspešno dela glas
bena šola in nas razveseljuje s 
svojimi pestrimi programi. V 
bodoče pa naj bi tula njena na
loga tudi ta, da bi kadrovali iz 
nje pomladek za godbo na piha
la in instrumentalne orkestre, 
saj so taki nastopi tako zažele
ni!

V osnovnih šolah naj bi težili 
za tem, da bd imela vsaka šola 
mladinski pevski zbor, tako bi 
si zagotovili bodoče člane pev
skih zbrov odraslih.

stavljene cilje?
S povečanim razvojem gospo

darstva bo omogočena tudi več
ja kulturna dejavnost. Razne 
zgodovinske predmete bomo za
ščiti tako, da bomo odkupih 
nekdanjo Ipavčevo hišo; za zgo
dovinske spomenike in obeležja 
iz NOB pa bomo poskrbeli s sa
moupravnimi sporazumi in z ob
činskimi odloki o zaščiti kultur
ne in narodne dediščine. Pred
vsem pa je potrebno osvestiti 
ljudi, da se bodo zavestno čutili 
odgovorne za to skupno narod
no bogastvo.

Prostorske kapacitete si bomo 
zagotovili z izgradnjo kulturnih 
domov v večini krajevnih skup
nosti. Dokler ne dosežemo vsaj 
povprečne gospodarske rasti, 
moramo računati tudi na sred
stva republiške solidarnosti.

Za načrtovane kadre, ki so po
trebni za kulturno dejavnost, bo
mo izbirali najprimernejše kan
didate in zagotovili potrebna de
narna sredstva.

V vsaki OZD in v KS bomo 
izdelali letni in srednjeročni pro
gram kulturnega življenja. Raz
vijali bomo amatersko kulturno 
dejavnost in jo po potrebi do
polnjevali s programom poklic
nih kulturnih ustanov.

Mladino bomo vključevali, da 
bo pripravljala dramske, glasbe
ne, likovne, literarne in druge 
kulturne prireditve.

Le z vztrajnim in odgovornim 
delom vseh plasti našega delov
nega ljudstva bo napočil čas, 
»ko naaš kultura ne bo več bela 
krizantema siromakova, temveč 
bogastvo bogatega...« kot pravi 
Ivan Cankar.

Dragica Rauter

Šele tedaj se zavemo, da ima
mo tudi v Šentjurju knjižnico. 
Dosti občanov bi rado stopilo v 
knjižnico, pa ne vedo, kje je. 
Morda je res malce odmaknje- 
nav breg pod slikovito gomjetr- 
ško skupino hiš, katere še danes 
dajejo Vtis nekdanjega mogoč
nega trga.

Včasih vam bi Šentjurčan po
vedal, da je knjižnica v prosto
rih internata, danes pa je naj
boljši smerokaz, če po domače 
povemo, da je knjižnica naspro
ti gostilne »Kajzlar«. Tako, se
daj smo prišli že tako daleč, da 
vemo, kje je stavba knjižnice.

In kaj sedaj? Radi bi vas se
znanili s samo knjižnico. Knjiž
nica ima tri prostore, v katerih 
hranimo, obdelujemo in izposo
jamo knjižnično gradivo. Trenut
no ima občinska knjižnica 10.120 
knjig. Ker je naša občina velika 
in na enega občana pride le 0,56 
knjige, skušamo nabaviti čimveč 
dobrih knjig. Tako bi resnično 
vsak občan lahko našel v knjiž
nici tisto, kar si želi in potrebu
je. Z večjo nabavo pa nastane 
problem prostora, saj so police 
že sedaj skoraj docela zavzete 
s knjigami. Prizadevamo si, da 
bi občinska knjižnica dobila no
ve prostore v centru kraja. S 
tem bi postali tudi bolj dostop
ni vsem, tudi tistim, ki si želijo 
braiti, pa jim sedanja slikovita 
lega knjižnice ne odgovarja za
radi naporne pati do nje. To ve
lja predvsem za starejše občane, 
ki bi gotovo radi posedeli v či
talnici, prelistali časopise in si 
s knjižnih polic sami poiskali 
knjigo. Upajmo, da nam bo u- 
spelo knjižnico prestaviti v bli
žino centra ter tako ustreči 
vsem, ki želijo brati in se izob
raževati.

Knjižnica ima otroški odde
lek in oddelek za odrasle. Otro
ški oddelek je povezan z oddel
kom za odrasle. V otroškem od
delku imamo knjige za obvezno 
branje, imamo pa tudi veliko 
zanimivih povesti, knjig o živa
lih, o doživljajih dečkov in dek
lic ter zanimivih knjig iz tehni
ke in znanosti. Za odrasle ima
mo poleg romanov še knjige za 
študij. Čimbolj si želimo izpo
polniti marksistično knjižnico. 
Nekaj iknjig imamo iz filozofije,

psihologije, vzgoje otrok ter po
ljudna dela o tehniki. Dekleta 
in žene lahko tu najdejo priroč
nike za pletenje in šivanje, vrt
narstvo itd. Razen omenjenih 
del imamo v knjižnici še enci
klopedije. Naj omenim samo 
nekatere: medicinsko, tehnično, 
športno, glasbeno, Mikavno, sploš
no, pomorsko, poljedelsko. Še 
bi vam lahko naištevaM, kaj vse 
hranimo v naši knjižnici, pa bo 
bolje, da si sami izberete, kar 
vam bo všeč. Želel bi, da nam 
s svojimi predlogi pomagate pri 
nabavi novih knjig, saj bd nam 
s tem pripomogli k boljši kvali
teti nove literature.

Morda vas zanima, kaj dela
mo v knjižnici. Na kratko in 
brez podrobnosti vam bomo sku
šal predstaviti delo knjižničar
ja. Kot veste, je potrebno knjige 
redno nabavljati. Večino knjig 
nabavljamo pri Mladinski knji
gi v Celju, delno pa tudi v dru
gih knjigarnah in direktno pre
ko založb. Poleg tega dobivamo 
tudi knjige od kulturne skupno
sti Slovenije. Ko prejmemo knji
go, jo moramo vpisati v inven
tarno knjigo, označiti z našo 
štampiljko, vpisati inventarno 
številko v knjigo, določiti vsebi
no z UDK, nalepiti etiketo, na
pisati knjižni listek, katalogizi
rati in šele potem lahko damo 
knjigo v roke bralcu. To je čisto 
kratek opis, kaj moramo stori
ti s knjigo, preden jo dobi v ro
ke bralec.

Razen občinske matične knjiž
nice imamo še izposojevališča v 
Modi in Tolu, kjer enkrat teden
sko izposojamo knjige. V kra
jevnih skupnostih Loka pri Žus- 
mu in Ponikva smo pričel z 
delnim izposojanjem v sklopu 
tamkajšnjih šolskih knjižnic. Tu
di v drugih krajevnih Skupno
stih nameravamo izposojati, se
veda, če bo prostor in zanima
nje.

Še marsikaj bi vam lahko po- 
nimo, da ste zvedel vsaj to, kaj 
vedali o 'knjižnici, vendar me
in kako delamo in kaj hranimo 
v občinski knjižnici. Upajmo, da 
se bo s knjigo nadaljevalo lepo 
pričeto delo na področju kultu
re in da boste ob njej še bolj 
čutil željo po kulturnem udej
stvovanju.

Na koncu naj vas še seznanimo z dnevi, ko je knjižnica od
prta za izposojo: ponedeljek in petek od 7. do 19. ure. V ostalih 
dneh v knjižnici opravljamo interno delo in delo na terenu.



Udarniška akcija na cesti Sliv
nica - Loka

Po dogovoru s sekretarjem 
ZM'DA »Kozjansko 79« je OK 
ZSMS Šentjur skupaj z OK 
SZDL organizirala 18. avgusta 
1979 udarniško akcijo z brigadir
ji ZMDA »Kozjansko 79«. Na tej 
akdiji je bilo 100 brigadirjev, 50 
vojakov iz vojašnice Boris Kid
rič iz Ljubljane, 50 delavcev po
djetja za avtomatizacijo prome
ta iz Ljubljane, MDB občinske 
konference ZSMS Šentjur »Mi
loš Zidanšek« in občani KS Loka 
pri Žusmu, Slivnica lin Vinski 
vrh. Tako nas je bilo nad 250. 
Urejevali smo brežine ob cesti 
in potoku. Zaradi slabega vre
mena so bila ta dela v zaostan
ku, namen te akcije pa je foil tu
di pripomoči k čimprejšnji u- 
sposobitvi ceste za normalen 
promet. Vsa ta dela je bilo po
trebno narediti ročno. Po akciji 
pa so občani KS Loka pri Žus
mu organizirali v Loki srečanje 
vseh udeležncev akcije. Po kosi
lu je foil na sporedu daljši kul- 
tumo-zabavni program. Nato pa 
so sledila šaljiva tekmovanja. V 
vlečenju vrvi je pokazäla svojo 
moč ekipa vojašnice Boris Kid
rič, največjo spretnost v skaka

nju v vrečah pa ekipa MDB »Mi
loš Zidanšek«. Za konec tekmo
vanja pa so se brigadirke MDB 
»Miloš Zidanšek« pomerile z bri
gadirji ZMDA »Kozjansko 79« v 
malem nogometu. V. rednem ča
su se je tekma končala neodlo

čeno. Po streljanju 11-metrovk 
pa so zmagaleženske. Moški so 
imeli roke seveda zavezane na 
hrbtu, golman pa je bil z eno 
roko privezan za prečko gola. 
Seveda to ne zmanjšuje uspeha 
žensk. Za še boljše razpoloženje 
pa je skrbel ansambel mladih iz 
Hruševca. V vsem tem času pa 
se je peklo tudi na ražnju. Na 
srečanju je bila prisotna dele
gacija iz naše pobratene občine 
Užičke Požege. Ločani so se iz
kazali kot res dobri gostitelji, 
saj so znali ustvariti prijetno 
razpoloženje.

Vsi vemo, da je prostovoljno 
delo za našo občino izrednega 
pomena. Mladinske delovne bri
gade so naredila že prenekatere 
kilometre cest, vodovodov, pre
stavile telefonski kabel itd. Na
men takih akcij je, da se poma
ga pri delu in da se pri takih 
akcijah ustvarjajo nove prija
teljske vezli, da se krepijo soli
darnost, tovarištvo, bratstvo in 
enotnost, saj se tu srečajo ljud
je iz vse naše domovine. Naša 
dolžnost je, da delo MDB zna
mo ceniti 'in da jim njihov trud 
vsaj malo poplačamo. Menim, 
da je v tem pogledu ta akcija 
dosegla svoj namen in da bi bi
lo treba v prihodnje tudi v dru
gih krajevnih skupnostih razmi
sliti o takšnih akcijah.

Edvard Peperko

Sindikati o delitvi po delu
V mesecu juliju je sindikat v tem kolektivu pripravil obse

žen, a konkreten program uresničevanja stališč republiškega sveta 
ZSS do konca leta 1979. Posebej je treba poudariti uveljavljanje 
sistema samoupravnega planiranja, kjer je potrebno več sredstev 
nameniti za razširitev materialne osnovne v TOZD Transport. Vzpo
staviti moramo dohodkovne odnose med TOZD v sestavi delovne 
organizacije. Ukrepe za izboljšanje gospodarjenja naj bi pravočas
no izvajali. Prav tako bo potrebno voditi poglobljene razprave o pe
riodičnih in zaključnih računih z analizo delovne uspešnosti. Vzpo
stavitev popolnejših kriterijev nagrajevanja skupnih služb bo po
trebno opraviti do konca leta 1979.

Konkreten plan zajema tudi delitev sredstev za osebne do
hodke. Sindikati menijo, da je do konca leta potrebno dopolniti

mesta vrednotenja posebnih in težjih pogojev dela. Moramo pravo
časno, dosledno ter realno ugotavljati delovno uspešnost delavcev. 
Menijo tudi, da je treba dokončno sprejeti pravilnik o inovacijah 
ter ga izvajati. Izdelati je potrebno kriterije nagrajevanja po dose
ženem minulem delu. Dopolnitev kriterijev ugotavljanja delovne 
uspešnosti strokovnih, administrativnih in vodstvenih delavcev bo 
treba realizirati do decembra letos.

Še precej je nalog, za katere meni sindikat, da jih moramo 
izpeljati še v 'letošnjem letu. Odgovornost za izpeljavo teh nalog pa 
imajo strokovne službe, samoupravni organi ter odgovorni vodilni 
delavci DO in TOZD.

Pevec

Takšne akcije bi bile potrebne še marsikje drugje, če hoče
mo, da bo delitev po delu stekla res v pravem pomenu te besede.

Urednik

Živinorejska rastava
V soboto, 8. septembra, je bi

la pri veterinarski postaji v 
Šentjurju prva regijska razstava 
živine lisaste pasme. Na razsta
vi so sodelovale organizacije iz 
šmarske, celjske, konjiške, laške 
ter šentjurske občine.

Do osme ure, ko se je pričelo 
ocenjevanje, se je zbralo na raz
stavnem prostoru 112 glav živi
ne. Ocenjevanje je vodila komi
sija, ki je bila sestavljena iz sa
mih znanih živinorejskih stro
kovnjakov iz Slovenije. Že takoj 
na začetku je bilo videti, da je 
prikazana samo kvalitetna živi
na in da se je kvaliteta živine 
od leta 1974, ko je bila v Šent
jurju občinska razstava, močno 
povečala. Veliko krav je dobilo 
naj večjo oceno, to je la.

Uradna otvoritev je bila ob
10. uri. Pokrovitelja razstave je 
zastopal predsednik skupščine 
občine Šentjur ing. Stanko Les
nika. Slavnostni govornik je bil 
tudi tajnik Živinorejske poslov
ne Skupnosti Slovenije ing. Tone 
Zorc.

Po končani ocenitvi so nagra
de podelili naslednjim rejcem:
Za skupino starejših krav:

1. nagrada Alojz Vrbovšek, Dol
ga gora

2. nagrada Silvester Rečnik, Jaz
bine 4, Dramlje

3. nagrada Anton Sajko, Rjavica, 
Šmarje

4. nagrada Alojz Vrbovšek, Dol
ga gora

5. nagrada Anton Zidanšek, Ske
denj, Sl. Konjice

6. nagrada Ivan Žnidar, Dolga 
gora

Za skupino mlajših krav:

1. nagrada Ivan Žnidar, Dolga 
gora

2. nagrada Jožica Brečko, Bu- 
kovlje 7, Celje

3. nagrada Anton Brglez, Dolga 
gora

Za telice pa so bili nagrajeni 
naslednji rejci:

1. nagrada Alojz Anderlič, Ime
no, Šmarje

2. nagrada Ivan Oset, Čmolica
3. nagrada Franc Masten, Hotu- 

nje
Obiskovalcem je bila predstav

ljena tudi kolekcija mlajših 
krav iz hlevske skupnosti Srže- 
vica, ki si je sicer zaslužila vi
soko priznanje, vendar niso bile 
ocenjene.

Razstava je dosegla vrhunec 
ob 11. uri, ko so aktivi mladih 
zadružnikov predstavili kmetij
sko mehanizacijo in prikazali 
stare običaje. Približno 3.000 obi
skovalcev je z zanimanjem sle
dilo domiselnim prikazom.

Kmečke žene in dekleta so 
razstavile, pozneje pa tudi pro
dale vrsto dobrih kmečkih spe
cialitet. Obiskovalci so se za 
kmečke specialitete močno zani
mali.

Razstava je uspela. Vsi so za
dovoljni odhajali domov. Ponov
no smo se prepričali, da se lju
dje živo zanimajo za 'kmetijstvo. 
Zato smo se odločili, da bomo 
podobne prireditve pogosteje or
ganizirali.

Peter Knez
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Francka VIDOVIČ — glavni in odgovor-
ni urednik, Goce KALAJDžISKI — teh
nični urednik, Irena RAUTER in Mira 
PECAR — lektorici, Hinko PAP — član, 
Franc ŠKOBERNE — fotografije.

Glasilo »UTRIP* izdaja Občinska konfe
renca SZDL Šentjur v nakladi 5.500 iz
vodov. Tiska »Papirkonfekcija« Krške. 
Oproščen temeljnega davka od prometa 
proizvodov št. 475-15/9-1978. Fotografij i» 
rokopisov ne vračamo.


